
 

 
 
 
 
 
 
BORG.0002.14.2022          

  

P R O T O K Ó Ł NR LV /2022 

z LV SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w dniu 28 grudnia 2022 r. 

 

 

Miejsce obrad: Sala obrad 

Przewodniczący obrad: Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Ewa Kawczyńska 

Rozpoczęcie obrad: godz. 14:00 

Zakończenie obrad: godz. 17:11 

Stan radnych: 14 

Obecnych na sesji: 14 

 

W sesji uczestniczyli: 

1. Radni: Ewa Kawczyńska, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Kazimierz Lade, Marta 
Pamięta, Jerzy Piętocha, Leszek Poborczyk, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, 
Michał Starnowski, Krzysztof Szuba, Jadwiga Wasiak, Dorota Zwolińska, Remigiusz 
Fijołek 

2. Sławomir Sumka   Wójt Gminy 
3. Katarzyna Sońta   Zastępca Wójta Gminy 
4. Michał Więckiewicz  Sekretarz Gminy 
5. Mariola Sarzyńska  Skarbnik Gminy Stare Babice 
6. Grzegorz Zarychta  Radca Prawny  
7. Agnieszka Senterkiewicz  Naczelnik Wydziału Geodezji i Planowania 

Przestrzennego 
8. Anna Michalska   Kierownik Referatu Podatków i Ewidencji Działalności  

Gospodarczej 
9. Jacek Kłopotowski  Naczelnik Wydziału Inwestycji, Zamówień 

Publicznych i Funduszy Zewnętrznych 

10. Iwona Mika   Kierownik Referatu Inwestycji Gminnych 
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1. Otwarcie sesji. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska otworzyła obrady LV sesji Rady Gminy Stare 
Babice, stwierdzając, iż w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum,  
przy którym Rada Gminy może obradować i podejmować uchwały. Powitała uczestników sesji. 
Przypomniała, że obrady Rady Gminy są transmitowane na kanale RadniTv, uczuliła, aby nie 
posługiwać się danymi osobowymi.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1a 
i ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, rada gminy może wprowadzić 
zmiany w porządku bezwzględną większością głosów, z tym, że dodatkowo wymagana jest 
zgoda wnioskodawcy. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała, czy są wnioski do zmiany porządku 
obrad. 

 

Radni nie zgłosili wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

 

Wójt Gminy S. Sumka złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad: 

 

Wniosek 1 „Rozpatrzenie projektu uchwały zamieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia 
obszaru i granic aglomeracji Stare Babice.”.  

 

Wniosek 2 „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego w Warszawie.”. 

 

Radny L. Poborczyk zapytał czy wybór przewodniczącego nie powinien być procedowany na 
początku obrad sesji. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła mecenasa G. Zarychtę o zabranie 
głosu w tej sprawie.  

 

Radca Prawny G. Zarychta poinformował, że nie ma takiej konieczności, ani obowiązku 
prawnego, aby w pierwszym punkcie posiedzenia dokonywać wyboru przewodniczącego rady 
gminy. Poinformował, że konstrukcja, na której obecnie opiera się Rada wynika zarówno  
z Ustawy jak i statutu Gminy Stare Babice, iż w momencie nieobecności przewodniczącego rady 
gminy zastępuje go wiceprzewodniczący starszy wiekiem. Wskazał, że wybór 
przewodniczącego, jako pierwszy punkt posiedzenia jest stosowany tylko przy nowo powołanej 
radzie.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała pod głosowanie wnioski, zaczynając 
od pierwszego tj. wniosku nr 1, rozszerzenie porządku obrad o punkt: „ Rozpatrzenie projektu 
uchwały zamieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Stare 
Babice. – głosowanie.  
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Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 11 głosami „za” i 2 głosami  
„wstrzymującymi się”, przy obecności 13 radnych. 

( „za” głosowali: Dariusz Sobczak, Radosław Karpiński, Jerzy Piętocha, Krzysztof Szuba, Ewa 
Kawczyńska, Lucyna Skrzeczkowska, Michał Starnowski, Dorota Zwolińska, Jadwiga Wasiak, 
Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek; „wstrzymali się”: Marta Pamięta, Leszek Poborczyk). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że wprowadza punkt 
„Rozpatrzenie projektu uchwały zamieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru  
i granic aglomeracji Stare Babice”, jako punkt 14 porządku obrad. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała pod głosowanie wniosek nr 2, 
rozszerzenie porządku obrad o punkt: „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania 
skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie”. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za” i 1 głosie  
„wstrzymującym się”, przy obecności 13 radnych. 

( „za” głosowali: Dariusz Sobczak, Radosław Karpiński, Jerzy Piętocha, Krzysztof Szuba, Ewa 
Kawczyńska, Lucyna Skrzeczkowska, Michał Starnowski, Dorota Zwolińska, Jadwiga Wasiak, 
Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Leszek Poborczyk; „wstrzymała się”: Marta Pamięta). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że wprowadza punkt 
„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Warszawie”, jako punkt 15 porządku obrad. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołów z LIII i LIV sesji Rady Gminy.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2022. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare 
Babice na 2022 rok. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2022-2039. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 
Babice na lata 2023-2040. 

8. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Stare Babice na 2023 rok.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości 
gruntowej we wsi Klaudyn. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 
statusu lasów ochronnych położonych we wsi Stanisławów. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu „Babickiej Karty 
Mieszkańca”. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2023-2025. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej 
liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży 
napojów alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania 
oraz wnoszenia napojów alkoholowych na terenie Gminy Stare Babice. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały zamieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru  
i granic aglomeracji Stare Babice. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Warszawie. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie obrad. 

 

3. Przyjęcie protokołów z LIII i LIV sesji Rady Gminy.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że Radni otrzymali projekt 
protokołu z LIII i LIV sesji Rady Gminy.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska przeszła do głosowania za przyjęciem 
protokołu z LIII sesji Rady Gminy. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska przeszła do głosowania za przyjęciem 
protokołu z LIV sesji Rady Gminy. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

4.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2022. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że zgodnie 
z art. 263 ustawy o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego może podjąć uchwałę w sprawie wydatków niewygasających pod warunkiem 
posiadania środków na ich wykonanie w budżecie tego roku, w którym zostały zaplanowane. 
W wykazie wydatków, które nie wygasają z upływem 2022 roku (Załącznik nr 1 do Uchwały) 
wymieniono 12 zadań majątkowych z ostatecznymi terminami dokonania tych wydatków. 
W przypadku tych zadań umowy są już podpisane, ale uwarunkowania zawarte w umowie 
z wykonawcami dotyczącymi ich całkowitego rozliczenia nie są możliwe do zrealizowania  
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do 31.12.2022 roku. Wskazała, że projekt uchwały został omówiony na Wspólnym posiedzeniu 
Komisji. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie  

Uchwała Nr LV/569/2022  - w sprawie wydatków budżetowych, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2022. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 

 

5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare 
Babice na 2022 rok. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że projekt uchwały zakłada 
zmianę kwoty planowanych dochodów i wydatków budżetu. Projekt uchwały został omówiony 
na wspólnym posiedzeniu Komisji. Udzieliła informacji, że Radni otrzymali autopoprawkę do 
omawianego projektu uchwały.  

 

Radny D. Sobczak poprosił o przybliżenie treści autopoprawki.  

 

Skarbnik Gminy M. Sarzyńska przybliżyła treść autopoprawki. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie  

Uchwała Nr LV/570/2022  - w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Stare Babice 
na 2022 rok. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2022-2039. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska w związku ze zmianą budżetu Gminy Stare 
Babice na rok 2022, istnieje konieczność aktualizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2022 -2039. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. Udzieliła informacji, że Radni otrzymali autopoprawkę do omawianego projektu 
uchwały. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie  

Uchwała Nr LV/571/2022  - w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Babice na lata 2022-2039. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 
Babice na lata 2023-2040. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska udzieliła informacji, że projekt uchwały 
zakłada przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 -2040. Poinformowała, że 
radni otrzymali opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 
przez Wójta projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Stare Babice na 
lata 2023-2040. Izba pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Wskazała, że projekt uchwały 
oraz autopoprawki do projektu uchwały zostały omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie  

Uchwała Nr LV/572/2022  - w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 
Babice na lata 2023-2040. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  
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(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 

 

8. Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Stare Babice na 2023 rok.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że projekt uchwały zakłada 
przyjęcie budżetu Gminy Stare Babice na rok 2023. Udzieliła informacji, że Radni otrzymali 
dwie autopoprawki do projektu budżetu. 

Rozpatrzenie projektu budżetu Gminy Stare Babice na 2023 rok odbyło się  
w następującej kolejności: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 
b) odczytanie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu,  
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) stanowisko Wójta do opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
e) dyskusja  
f) głosowanie nad projektem budżetu Gminy Stare Babice na rok 2023. 

 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”. 

 

b) odczytanie opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu,  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła Przewodniczącego Komisji 
Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Radnego Remigiusza Fijołka o odczytanie opinii. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek odczytał opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu. 

 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej została dostarczona radnym. Zapytała, czy radni wyrażają zgodę, aby Wójt nie 
odczytywał opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 
d) stanowisko Wójta do opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa zaopiniowała projekt budżetu na 2023 rok pozytywnie. Wszystkie Komisje 
Rady Gminy zaopiniowały pozytywnie projekt budżetu, w związku z tym Wójt Gminy nie musi 
zajmować stanowiska do opinii RIO i Komisji. 

 

e) dyskusja, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska otworzyła dyskusję.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek poinformował, że prace nad budżetem trwały 
długo. Wskazał, iż jest pełen nadziei, co do wpływów i dotacji dla Gminy. Podziękował 
wszystkim za ciężką pracę nad ustaleniem budżetu na przyszły rok.  

 

f) głosowanie nad projektem budżetu Gminy Stare Babice na rok 2023. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie  

Uchwała Nr LV/573/2022  - w sprawie budżetu Gminy Stare Babice na 2023 rok.  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości 
gruntowej we wsi Klaudyn. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że w Uchwale  
Nr LII/545/2022 Rady Gminy Stare Babice z dnia 27 października 2022 r. w sprawie nabycia 
nieruchomości we wsi Klaudyn prostuje się informację dotyczącą powierzchni działki 
ewidencyjnej nr 47 z obrębu Klaudyn, w związku z dokonaną aktualizacją wpisu w rejestrze 
ewidencji gruntów i budynków. Poinformowała, że projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie  

Uchwała Nr LV/574/2022  - zmieniająca uchwałę w sprawie nabycia nieruchomości 
gruntowej we wsi Klaudyn. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia 
statusu lasów ochronnych położonych we wsi Stanisławów. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska udzieliła informacji, że w związku z pismem 
Starosty Warszawskiego Zachodniego dotyczącym prowadzonego postępowania 
administracyjnego dotyczącego pozbawienia charakteru ochronnego lasu zlokalizowanego na 
terenie działki o numerze ewidencyjnym 24/3 we wsi Stanisławów, Rada Gminy Stare Babice 
wyraża opinię w sprawie pozbawienia charakteru ochronnego lasu na terenie ww. działki. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Otworzyła dyskusję nad 
projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie:  

Uchwała Nr LV/575/2022  - w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej pozbawienia statusu 
lasów ochronnych położonych we wsi Stanisławów. 

- podjęta została w głosowaniu jawnym 12 głosami „za” i 2 głosami „wstrzymującymi się” 
przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Dariusz Sobczak, 
Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, 
Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade; „wstrzymali się”: Lucyna Skrzeczkowska 
Michał Starnowski). 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Programu „Babickiej 
Karty Mieszkańca”. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska udzieliła informacji, że przyjęcie Programu 
„Babickiej Karty Mieszkańca” wpisuje się w prowadzoną przez Gminę politykę społeczną 
budowania szerokiej oferty dostępu do usług publicznych, warunkującą wysoki poziom życia 
mieszkańców Gminy. Temu celowi ma właśnie służyć wprowadzenie zniżek na świadczone 
usługi Partnerów, którzy przystąpią do Programu. Karta Mieszkańca przyczyni się do umacnia 
poczucia tożsamości lokalnej. Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie:  

Uchwała Nr LV/576/2022  - w sprawie przyjęcia Programu „Babickiej Karty Mieszkańca”. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2023-2025 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że Ustawa z dnia  
9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej wprowadziła znaczące 
zmiany w systemie opieki nad dzieckiem i rodziną. Zostały wyraźnie podzielone kompetencje 
w zakresie wsparcia rodziny, które przypisane zostały gminie oraz zapewnienia pieczy 
zastępczej dzieciom pozbawionym opieki rodziców na poziomie powiatu. Projekt uchwały 
został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem 
uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie  

Uchwała Nr LV/577/2022  - w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2023-2025. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej 
liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży napojów alkoholowych oraz wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, 
spożywania oraz wnoszenia napojów alkoholowych na terenie Gminy Stare Babice. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że przygotowany projekt 
uchwały zakłada zwiększenie liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży w następujący sposób: 

- zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych zawierających do 4,5% alkoholu oraz piwa – 
zwiększenie limitu do 70 (obecnie 55), 
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- zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych zawierających powyżej 4,5% do 18% alkoholu 
(z wyjątkiem piwa) – zwiększenie limitu do 65 (obecnie 55), 

- zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych zawierających powyżej 18% alkoholu – 
zwiększenie limitu do 65 (obecnie 55). Poinformowała, że projekt uchwały został omówiony 
na Wspólnym posiedzeniu Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie: 

Uchwała Nr LV/578/2022  - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, zasad 
usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych oraz 
wprowadzenia zakazu sprzedaży, podawania, spożywania oraz 
wnoszenia napojów alkoholowych na terenie Gminy Stare 
Babice 

 - podjęta została w głosowaniu jawnym przy 10 głosach „za”, 3 głosach „wstrzymujących 

się” i 1 głosie „przeciw” w obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, 

Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota 

Zwolińska, Kazimierz Lade; „wstrzymali się”: Marta Pamięta, Lucyna Skrzeczkowska, 

Dariusz Sobczak; „przeciw”: Jerzy Piętocha) 

 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i 
granic aglomeracji Stare Babice. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska udzieliła informacji, że aglomeracja Stare 
Babice została wyznaczona na mocy Uchwały NR XXVII/296/2020 Rady Gminy Stare Babice  
z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Stare Babice.  
W wyniku przeglądu obszaru i granic aglomeracji nastąpiła zmiana wartości Równoważnej 
liczby mieszkańców aglomeracji (RLM). Wskazała, że projekt uchwały został omówiony na 
wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący rady Gminy R. Fijołek wskazał, że na Komisji Wspólnej były rozbieżności 
w opracowanej dokumentacji i zapytał czy zostały poprawione. 

 

Wójt Gminy Stare Babice poprosił o zabranie głosu wykonawcy projektu.  

 

Wykonawca projektu poinformował, że zgodnie z załącznikiem 1 do uchwały w planach  
do budowy jest 2,5 km. W tabeli rozpisane zostało 1,5km w terenie chronionym i 1 km  
w terenie niechronionym. Wskazał, że nie zostały wprowadzone poprawki w dokumentach 
gdyż zostały uzgodnione z organami zewnętrznymi. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie: 

Uchwała Nr LV/579/2022  - zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 
aglomeracji Stare Babice. 

- podjęta została 11 głosami „za” przy 3 głosach „wstrzymujących się” w głosowaniu jawnym 
przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, 
Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Paweł Karczmarek, Radosław Karpiński, Krzysztof 
Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade; „wstrzymali się”: Marta Pamięta, Remigiusz 
Fijołek, Leszek Poborczyk). 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Warszawie. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że w dniu 16 grudnia  
2022 r. do Urzędu Gminy Stare Babice wpłynęła skarga Prokuratora Okręgowego w Warszawie 
na uchwałę Rady Gminy Stare Babice nr XXXVII/386/2021 z dnia 23 września 2021 r w sprawie 
uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków wraz ze stanowiącym 
załącznik do niej „Regulaminem dostarczania wody i ścieków”. Wskazała, że podjęcie uchwały 
jest konieczne dla zrealizowania obowiązku ustawowego. Projekt uchwały został omówiony 
na wspólny posiedzeniu Komisji. Otworzyła dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska działając zgodnie ze Statutem Gminy złożyła 
wniosek, o nieodczytywanie projektu Uchwały i poddała go pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała uchwałę pod głosowanie: 

Uchwała Nr LV/580/2022  - w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Warszawie. 

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu jawnym przy obecności 14 radnych:  

(„Za” głosowali: Remigiusz Fijołek, Ewa Kawczyńska, Jerzy Piętocha, Lucyna Skrzeczkowska, 
Dariusz Sobczak, Michał Starnowski, Jadwiga Wasiak, Marta Pamięta, Paweł Karczmarek, 
Radosław Karpiński, Leszek Poborczyk, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Kazimierz Lade). 

 

16. Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że zgodnie z art. art. 19 ust. 
1 a ustawy z dnia 8 marca 2018 r. o samorządzie gminnym rada gminy wybiera ze swego grona 
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przewodniczącego, bezwzględną większością głosów w obecności, co najmniej połowy 
ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. W związku z wygaśnięciem mandatu radnego 
dotychczasowego Przewodniczącego rady Gminy, które jest jednoznaczne z zaprzestaniem 
sprawowania funkcji Przewodniczącego Rady Gminy Stare Babice, zachodzi konieczność 
podjęcia niniejszej uchwały. Podziękowała dotychczasowemu Przewodniczącemu Panu 
Henrykowi Kuncewiczowi za wieloletnią pracę na rzecz lokalnego samorządu. Poinformowała, 
że głosowanie przeprowadza wybrana spośród radnych Komisja Skrutacyjna. Zaproponowała, 
aby Komisja Skrutacyjna składała się z 3 radnych.  

 

Radna M. Pamięta zapytała czy osoby, które będą wskazywane na kandydata na  
przewodniczącego, będą mogli przedstawić, jaki mają pomysł na prace w radzie i co zechcieliby 
poprawić. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała, czy jest zgoda Radnych, aby 
Komisja Skrutacyjna składała się z 3 radnych? 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 14 radnych. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła o zgłaszanie kandydatur do Komisji 
Skrutacyjnej. 

 

Radny K. Szuba zgłosił kandydaturę radnej D. Zwolińskiej do Komisji Skrutacyjnej.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy R. Fijołek zgłosił kandydaturę radnego D. Sobczaka. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała czy radna D. Zwolińska i radny  
D. Sobczak zgadzają się na kandydowanie do składu Komisji Skrutacyjnej. 

 

Radny D. Sobczak wyraził zgodę. 

 

Radna D. Zwolińska wyraziła zgodę. 

 

Radny J. Piętocha zgłosił kandydaturę radnej L. Skrzeczkowskiej.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała czy radna L. Skrzeczkowska wyraża 
zgodę na kandydowanie do składu Komisji Skrutacyjnej.  

 

Radna L. Skrzeczkowska wyraziła zgodę.  

 

Radna D. Zwolińska zgłosiła kandydaturę radnego R. Karpińskiego. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała czy radny R. Karpiński wyraża zgodę 
na kandydowanie do składu Komisji Skrutacyjnej.  

 

Radny R. Karpiński wyraził zgodę.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska ogłosiła przerwę w celu utworzenia nowego 
głosowania.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że w związku  
ze zgłoszeniem czterech kandydatów zostanie przeprowadzone głosowanie imienne.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poddała pod głosowanie zgłoszone 
kandydatury do składu Komisji Skrutacyjnej: 

 

Wniosek nr 1 głosowanie za kandydaturą radnej Doroty Zwolińskiej do składu Komisji 
Skrutacyjnej. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 10 głosami „za”, 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 3 głosami „przeciw””, przy obecności 14 radnych. 

(„za” głosowali: Radosław Karpiński, Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, 
Dorota Zwolińska, Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Leszek Poborczyk, Marta Pamięta, 
Kazimierz Lade; „wstrzymali się”: Jerzy Piętocha; „przeciw” Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz 
Sobczak, Jadwiga Wasiak). 

 

Wniosek nr 2 głosowanie za kandydaturą radnego Dariusza Sobczaka do składu Komisji 
Skrutacyjnej. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 12 głosami „za”, 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 1 głosie „przeciw””, przy obecności 14 radnych. 

(„za” głosowali: Krzysztof Szuba, Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Dorota Zwolińska, 
Remigiusz Fijołek, Paweł Karczmarek, Jerzy Piętocha, Marta Pamięta, Kazimierz Lade, 
Lucyna Skrzeczkowska, Jadwiga Wasiak, Dariusz Sobczak; „wstrzymali się”: Leszek 
Poborczyk; „przeciw”: Radosław Karpiński). 

 

Wniosek nr 3 głosowanie za kandydaturą radnej Lucyny Skrzeczkowskiej do składu Komisji 
Skrutacyjnej. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 7 głosami „za”, 1 głosie „wstrzymującym 
się” i 6 głosach „przeciw””, przy obecności 14 radnych. 

(„za” głosowali: Ewa Kawczyńska, Michał Starnowski, Jerzy Piętocha, Marta Pamięta, 
Lucyna Skrzeczkowska, Jadwiga Wasiak, Dariusz Sobczak; „wstrzymali się”: Remigiusz 
Fijołek; „przeciw”: Radosław Karpiński, Paweł Karczmarek, Krzysztof Szuba, Dorota 
Zwolińska, Leszek Poborczyk, Kazimierz Lade). 

 

Wniosek nr 4 głosowanie za kandydaturą radnego Radosława Karpińskiego do składu Komisji 
Skrutacyjnej. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 8 głosami „za”, 2 głosach „wstrzymującym 
się” i 4 głosach „przeciw””, przy obecności 14 radnych. 

(„za” głosowali: Radosław Karpiński, Krzysztof Szuba, Dorota Zwolińska, Remigiusz Fijołek, 
Paweł Karczmarek, Leszek Poborczyk, Marta Pamięta, Kazimierz Lade; „wstrzymali się”: Ewa 
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Kawczyńska, Michał Starnowski; „przeciw” Lucyna Skrzeczkowska, Dariusz Sobczak, 
Jadwiga Wasiak, Jerzy Piętocha). 

 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że największą ilość głosów 
„za” otrzymał radny Dariusz Sobczak, następnie radna Dorota Zwolińska i radny Radosław 
Karpiński. Odczytała nazwiska kandydatów do Komisji Skrutacyjnej: 

 

1. Dariusz Sobczak; 

2. Dorota Zwolińska; 

3. Radosław Karpiński. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że skład Komisji został 
przyjęty i poprosiła Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się i przeprowadzenie głosowania 
tajnego.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła o przedstawienie 
Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej oraz odczytanie protokołu głosowania.  

 

Radna D. Zwolińska poinformowała, że została wybrana na Przewodniczącą Komisji 
Skrutacyjnej.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła o zgłaszanie kandydatów na 
Przewodniczącego Rady Gminy Stare Babice.  

 

Radny D. Sobczak zgłosił kandydaturę Radnego Michała Starnowskiego na Przewodniczącego 
Rady Gminy Stare Babice. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała czy Radny M. Starnowski wyraża 
zgodę na kandydowanie na Przewodniczącego Rady Gminy Stare Babice.  

 

Radny M. Starnowski wyraził zgodę.  

 

Radna M. Pamięta zgłosiła kandydaturę Radnego Krzysztofa Szuby. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała czy Radny K. Szuba wyraża zgodę 
na kandydowanie na Przewodniczącego Rady Gminy Stare Babice.  

 

Radny K. Szuba wyraził zgodę.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała, czy są inni kandydaci  
na Przewodniczącego Rady Gminy Stare Babice.  

 

Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
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Radna L. Skrzeczkowska w związku ze zgłoszonymi kandydaturami na Przewodniczącego Rady 
Gminy Stare Babice wyraziła zdecydowane poparcie dla kandydatury Radnego  
M. Starnowskiego oraz wyraziła swojego obawy i zastrzeżenia względem kandydatury 
Radnego K. Szuby. 

 
Radny J. Piętocha oddał pełne poparcie na kandydaturę Radnego M. Starnowskiego. 
Poinformował, iż uważa, że Przewodniczący Rady Gminy, który zostanie wybrany powinien 
kierować się dobrem Gminy i mieszkańców i z obu kandydatur uważa, że lepszym kandydatem 
jest Radny M. Starnowski.  
 
Radna M. Pamięta poinformował, że ubolewa ogromnie, że dopiero teraz wybrzmiewają 
prośby dotyczące wyboru Przewodniczącego Rady Gminy. Wskazała, że po Komisji Wspólnej 
Radny M. Starnowski wyszedł z inicjatywą rozmowy o kandydatach, ale nikt nie podjął dyskusji. 
Poinformowała, że jest zdania, aby mówić szczerze, otwarcie i bezpośrednio.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, iż uważa, że omawianie 
kandydatur na Komisji Wspólnej byłoby przedwczesne. 
 
Radny D. Sobczak wyraził swoje poparcie względem kandydatury Radnego M. Starnowskiego. 
Odniósł się do wieloletniej pracy w Radzie Gminy. Poinformował, że jako Oficer Państwowej 
Straży Pożarnej ma doświadczenie w pracy zespołowej i jest osobą bezkonfliktową.  
 
Radna L. Skrzeczkowska odniosła się do Radnej M. Pamięta i wskazała, że nikt nie dawał jej 
tak wielu sygnałów o nieprawidłowej pracy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej K. Szuby jak 
ona. Poinformowała, że nie ma nic przeciwko zgłoszeniu przez Radną kandydatury  
na Przewodniczącego Rady Gminy Krzysztofa Szuby natomiast dziwi się, że mając wcześniej 
tyle uwag tak postępuje.  
 
Radna M. Pamięta wskazała, iż nie jest ujmą, że rozmawiano o problemach, które miały 
miejsce i trzeba było je rozwiązać. Wskazała, aby myśleć przyszłościowo o mieszkańcach i 
poprosiła, aby przestać rzucać się błotem pod przykrywką życzliwości i kultury. 
 
Radny M. Starnowski zgodnie z prośbą Radnej M. Pamięta poinformował, że chce 
wypowiedzieć się w kwestii swojej kandydatury. Podziękował za miłe słowa skierowane ze 
strony Radnych, które są najlepszą rekomendacją jego osoby. Poinformował, że nie ma 
wrogów i dalej zamierza przeżyć w ten sposób resztę swojego życia. Zadeklarował, że będzie 
działał sprawnie dla dobra Mieszkańców i Gminy. Udzielił informacji, iż myśli, że wspólnie jako 
Radni będą stanowić jedność Rady Gminy i deklaruje dobrą współpracę z Wójtem Gminy. 
Poinformował, że zdecydował się kandydować na dane stanowisko, gdyż z końcem lutego 
przyszłego roku będzie żył trochę wolniej i będzie miał więcej czasu, dlatego wie, że podoła 
temu zadaniu. Wskazał, że będzie dysponował taką ilością wolnego czasu, że będzie dobrze 
sprawował mandat Radnego i Przewodniczącego.  
 
Radny K. Szuba poinformował, że wsłuchiwał się w ostatnim czasie w postulaty z każdej strony 
i potrzebny będzie spokój i konstruktywna, merytoryczna praca przez pozostały czas danej 
kadencji. Udzielił informacji, że dołoży wszelkich starań, aby taki był przebieg prac, czyli 
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merytoryczny, sprawny i możliwie bezkonfliktowy. Zadeklarował chęć współpracy  
ze wszystkimi stronami lokalnej społeczności, Wójtem Gminy oraz Radnymi.  
 
Radny P. Karczmarek odniósł się do pracy K. Szuby i poinformował, że miał przyjemność 
współpracować z Radnym w pracach Komisji Rewizyjnej. Udzielił informacji, że była to dobra i 
merytoryczna praca. Poinformował, że nie widzi zastrzeżeń i popiera jego kandydaturę.  
 
Radna M. Pamięta skierowała pytanie do Radcy Prawnego czy może zadać pytanie do Wójta 
Gminy jak widzi współpracę z przyszłym Przewodniczącym.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła Radcę Prawnego o udzielenie 
informacji w tej sprawie.  
 
Radca Prawny udzielił informacji, że nie naruszy to prawa natomiast wnioskodawcą danej 
uchwały nie jest Wójt Gminy. Poinformował, że płaszczyzny do zadawania pytań, co do danej 
uchwały, która za chwile będzie podejmowana nie ma. Wskazał, że nie ma podstaw do tego, 
aby Wójt Gminy udzielał odpowiedzi na takie pytania. Poinformował, że to Radni są niezależni 
i między sobą mogą dyskutować i przekonywać się, kto będzie lepszy. Wskazał, że Wójt Gminy 
nie ma wpływu na niezależne, bezstronne i swobodne wybory.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że celowo poprosiła Radcę 
Prawnego o udzielenie informacji w tej sprawie, gdyż uważa, że to pytanie nie jest na miejscu.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła Komisję Skrutacyjną  
o przygotowanie kart do głosowania.  
 
Radny D. Sobczak odczytał regulamin głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady 
Gminy Stare Babice w dniu 28 grudnia 2022 roku.  
 
Radny R. Karpiński rozpoczął tajne głosowanie wyczytując kolejno Radnych do oddania głosu.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poprosiła Przewodniczącego Komisji 
Skrutacyjnej o odczytanie protokołu głosowania. 
 
Radna D. Zwolińska odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. Poinformowała, że Komisja 
Skrutacyjna po przeliczeniu głosów stwierdza, że kandydat Rady Krzysztof Szuba uzyskał 
wymaganą liczbę głosów określoną w pkt. 3 protokołu i został wybrany na Przewodniczącego 
Rady Gminy Stare Babice.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że na podstawie wyników 
głosowania stwierdza, że Rada Gminy bezwzględną większością głosów powołała na 
stanowisko Przewodniczącego Rady Gminy Radnego Krzysztofa Szubę. Zaprosiła nowo 
wybranego Przewodniczącego Rady Gminy Stare Babice do stołu prezydialnego. Zapytała czy 
Przewodniczący K. Szuba chce dalej poprowadzić pozostałe punkty obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba poprosił Radną E. Kawczyńską o poprowadzenie sesji 
do końca. Podziękował za okazane zaufanie i w pełni podtrzymuje to, co powiedział. Wskazał, 
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że w interesie wszystkich leży poukładanie wszystkiego, solidna, konstruktywna  
i merytoryczna praca. Poinformował, że nie są to przychylne czasy dla samorządu, trzeba się 
wspierać, pracować merytorycznie i szukać dobrych rozwiązań na te trudne czasy.  
 
17. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że po LIV sesji Rady Gminy 
podejmowano następujące działania: 
 zwołano LV sesję Rady Gminy na 28 grudnia 2022 r; 
 uczestniczyła w Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 
 uczestniczyła we wspólnym posiedzeniu Komisji; 
 przekazała wykaz dróg gminnych do modernizacji; 
 uczestniczyła wraz z Radnymi w spotkaniu wyjazdowym po Gminie Stare Babice w celu 

oceny dróg gminnych; 
 przekazała Radnym informację NIK o wynikach kontroli – sprawozdanie dot. Prowadzenia 

postępowań mandatowych i stosowanie pouczeń przez funkcjonariuszy straży miejskich 
oraz egzekwowanie grzywien nałożonych przez nich w drodze mandatu karnego. 

 przekazała Radnym pismo z dnia 6 grudnia 2022 r. w sprawie stanowiska Rady Gminy 
Wieliszew w sprawie opracowania dokumentacji pt. „Zwiększenie przepustowości na 
odcinku Warszawa Praga – Nasielsk (Kątne/Świerszcze). 

 przekazała pismo z dnia 7 grudnia 2022 r. w sprawie skargi na działalność Wójta Gminy 
Stare Babice; 

 przekazała pismo z dnia 8 grudnia 2022 r. z informacją o wspólnym posiedzeniu Komisji 
Inwestycji i Ładu Przestrzennego oraz Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Obywatelskich Rady 
Dzielnicy Bemowo; 

 przekazała Radnym uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  
o projekcie uchwały budżetowej na 2023 rok  

 przekazała Radnym uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Babice na lata 2023-2040. 

 uczestniczyła wraz z Radnymi w spotkaniu z Zastępcą Wójta oraz Proboszczem Parafii pw. 
Wniebowzięcia NMP w Starych Babicach w sprawie zmiany przeznaczenia nieruchomości 
gruntowych należących do Parafii.  

 zaprosiła wraz z Wójtem Gminy Stare Babice Radnych, Sołtysów oraz Pracowników Urzędu 
Gminy na spotkanie wigilijne, które odbyło się 21 grudnia 2022 r. 

 przekazała Radnym skargę Prokuratora Okręgowego w Warszawie z dnia 13.12.2022r na 
uchwałę Rady Gminy Stare Babice nr XXXVII/386/2021 z dnia 23 września 2021 r.  
w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków”, celem 
nadania jej dalszego biegu. 
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18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że zgodnie ze Statutem 
Gminy Wójt składa sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym. Poprosiła 
Wójta Gminy o złożenie sprawozdania.  
 
Wójt Gminy S. Sumka przedstawił sprawozdanie Wójta Gminy Stare Babice z działalności 
w okresie międzysesyjnym: 
 spotkał się z Prezesem Ośrodka „Karta” w sprawie współpracy dotyczącej opracowań 

historycznych Starych Babic;  
 uczestniczył w 9 otwartym pucharze Mazovia Cup, który odbywał się na terenie Gminnego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Zielonkach- Parceli; 
 uczestniczył w 25-leciu uczniowskiego klubu sportowego UKS Borzęcin, który odbywał się 

na terenie zespołu szkolno- przedszkolnego w Borzęcinie; 
 odbyła się konferencja z udziałem pracowników urzędu dotycząca budowania systemów 

wsparcia osób niepełnosprawnych w związku z realizacją programu funduszu 
solidarnościowego oraz systemu orzecznictwa o niepełnosprawności w województwie 
mazowieckim; 

 uczestniczył w przekazaniu laptopów zakupionych z funduszy dla gmin po PGR, 15 dzieci  
z terenów gminy Stare Babice otrzymały laptopy; 

 uczestniczył w Mikołajkach na zaproszenie sołectwa Klaudyn w Hotelu Stawisko; 
 uczestniczył w uroczystych Mikołajkach na Rynku Babickim przygotowanych przez Dom 

Kultury Stare Babice oraz pracowników Urzędu Gminy; 
 podpisał akt notarialny zamiany nieruchomości ze Starostą Warszawskim Zachodnim, 

który zawiera szereg zmian w kwestiach drogowych i zamiany działek; 
 na zaproszenie Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska uczestniczył w gali 

wręczenia nagród laureatom Eko- Szkoła edycja V, gdzie uczniowie szkoły w Zielonkach 
otrzymali nagrody za udział w konkursie; 

 uczestniczył w uroczystym powitaniu nowego auta dla OSP Borzęcin Duży, które zostało 
zakupione ze środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska; 

 odbył spotkanie z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego w sprawie „Warszawska 
BIS”; 

 uczestniczył w spotkaniu wigilijnym Seniorów w Misjach Afrykańskich; 
 uczestniczył w spotkaniu z firmą wykonującą umowę w sprawie dostawy węgla do 

mieszkańców; 
 uczestniczył w spotkaniu Wigilijnych w Komendzie Państwowej Straży Pożarnej oraz 

Zastępca Wójta uczestniczyła w spotkaniach w Komendzie Policji Powiatowej; 
 Zastępca Wójta oraz Sekretarz Gminy spotkali się z delegacją nauczycieli z Turcji w ramach 

programu „Erasmus”, którzy gościli w szkole w Starych Babicach; 
 uczestniczył w podpisaniu umowy z wykonawcami na ul. Ekologiczną; 
 uczestniczył w spotkaniu Wigilijnym na zaproszenie Katolickiego Stowarzyszenia Osób 

Niepełnosprawnych zorganizowanym wspólnie z właścicielami Hotelu Mazurkas  
w Ożarowie Mazowieckim; 

 uczestniczył w spotkaniu Wójtów, Burmistrzów Metropoli Warszawskiej; 
 uczestniczył w spotkaniu z przedstawicielką Banku Gospodarki Krajowej w sprawie 

mieszkań komunalnych dla mieszkańców; 
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 odbył spotkanie z Zastępcą Marszałka w sprawie współpracy terenów dotyczących 
Ochotniczych Straży Pożarnych; 

 odbył spotkanie z przedstawicielem firmy Lafarge w sprawie budowy dróg betonowych  
i możliwości technicznych; 

  uczestniczył w podpisaniu aneksu na budowę ul. Klonowej w Biurze Wojewody; 
 uczestniczył w podpisaniu umowy na pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska na samochód strażacki; 
 podpisał umowę na pożyczkę na zakup samochodu dla OSP Borzęcin Duży na kwotę 

915 500 zł; 
 18 grudnia 2022 r. w Eko- Babicach zakończyło się zbieranie ankiet dotyczących lokalnych 

podtopień na terenie Gminy Stare Babice; 
 poinformował, że pracownicy Eko- Babice założyli 2000 nakładek wodomierzowych, które 

sczytują pomiary zużycia wody; 
 
Sekretarz Gminy M. Więckiewicz udzielił informacji związanej z zakupem węgla  
i poinformował, że do końca danego roku Urząd Gminy zamówił 270 ton z podziałem na dwie 
frakcje, 162 tony orzech i 108 tony eko groszek. Poinformował, że na ten moment złożono 37 
wniosków. Udzielił informacji, że odbioru można dokonać bezpośrednio przy ul. Warszawskiej 
448 lub po skontaktowaniu się z firmą za dodatkową opłatą jest możliwość dowozu  
do mieszkańca na bezzwrotnej palecie. Wskazał, że zgodnie z nowelizacją rozporządzenia  
do ustawy węglowej osoby, które z różnych przyczyn nie odbiorą określonej partii towaru, 
jeżeli chciałyby zakupić w tym roku, dana partia towaru nie przepada i można doposażyć ją  
w przyszłym roku. Udzielił informacji, że wnioski składane są przy ul. Rynek 21 na I piętrze  
w GOPS, weryfikacja odbywa się natychmiastowo. Wskazany jest numer konta do zapłaty za 
dana partię towaru i przy odbiorze węgla wydawana jest faktura. Podziękował za udzielone 
wsparcie ze strony organu nadzoru, czyli Wojewody Mazowieckiego jak i pracowników 
aktywów państwowych, które spowodowało, że węgiel jest w Gminie. Podziękował wszystkim 
pracownikom Urzędu Gminy, a w szczególności Panu Romanowi Balcerowiakowi. Podziękował 
wszystkim Radnym. 
 
Radny D. Sobczak skierował pytanie do Wójta Gminy czy są jakieś szersze informacje 
względem mieszkań komunalnych oraz zapytał, na jakich zasadach byłaby współpraca z firmą 
Lafarge.  
 
Wójt Gminy S. Sumka odniósł się do spotkania w Banku Gospodarki Krajowej i poinformował, 
że szuka finansowania na budowę budynku komunalnego. Udzielił informacji, że Gmina 
posiada teren na realizację zadania w Borzęcinie Dużym. Wskazał, że z budżetu Gminy nie ma 
możliwości realizacji wszystkich potrzeb. Udzielił informacji, że budowa takiego budynku 
komunalnego jest ważna dla mieszkańców natomiast Urząd szuka takich środków 
finansowych, które przynajmniej w połowie zapewnią finansowanie. Wskazał, że są dotacje, 
są pożyczki i jest to kwestia rozmów, projektu i wyceny. Poinformował, że są to programy 
rządowe i nie są to pożyczki komercyjne. Odniósł się do kwestii budowy dróg betonowych, 
wskazał, że częściowo odchodzi się od budowy dróg asfaltowych. Wskazał, że Urząd chce 
porównać i sprawdzić możliwości techniczne. Poinformował, że było to pierwsze spotkanie. 
Udzielił informacji, że koszty utrzymania czy serwisowania są o tyle ciekawe, że przy dojściu 
do usterki wymieniana jest cała część płyty, dlatego odchodzi problem z serwisowaniem. 
Wskazał, że trzeba porównywać, co jest lepsze dla Gminy.   
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Radny D. Sobczak zapytał, czy byłaby szansa, aby w danej technologii wyremontować  
ul. Andersa. 
 
Wójt Gminy S. Sumka poinformował, iż myśli, że Naczelnik WIZiFZ J. Kłopotowski będzie miał 
dobrą informację jak ogłosi przetarg. Wskazał, że Urząd niebawem ogłosi przetarg i będzie 
szukać wykonawcy na przebudowę ul. Andersa. Poinformował, że na tym etapie, gdzie są 
gotowe wszystkie dokumenty projektowe zmieniać technologii budowy danej drogi. Wskazał, 
że Urząd jest również zobowiązany umowami, ponieważ część środków pochodzi ze środków 
rządowych i Urząd jest zobligowany do podpisania promesy i umowy na wykonanie danej 
drogi. Poinformował, że ulica zostanie wyremontowana.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska zapytała, czy są jeszcze pytania do 
sprawozdania Wójta Gminy Stare Babice.  
 
Radni nie zgłosili pytań.  
 
19. Wolne wnioski i informacje. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska udzieliła informacji, że niedawno został 
urządzony teren wokół zakupionego przez Urząd Gminy stawu przy ul. Zagłoby i ul. Hubala 
Dobrzańskiego i z przykrością stwierdziła, że teren został zdewastowany. Wskazała, że zostały 
połamane drzewka, została poniszczona trawa. Poinformowała, że na terenie ktoś jeździł 
quadem. Poprosiła o zgłoszenie sprawy do odpowiednich służb.  
 
Przewodniczący Rady Gminy K. Szuba udzielił informacji, że w związku z rozstrzygnięciami 
zgłosił rezygnację z przewodniczenia Komisji Rewizyjnej. 
 
Radna J. Wasiak skierowała pytanie do Radnego L. Poborczyka jak wygląda jego sprawa  
w sądzie i poprosiła o wyjaśnienie. 
 
Radny L. Poborczyk wskazał, że nie wie, o którą sprawę chodzi. Poinformował, że jedna sprawa 
toczy się dalej. Wskazał, że Wójt Gminy S. Sumka nie do końca był chętny, aby przeprosić, 
chociaż chcieli iść na ugodę, sprawa toczy się dalej. Poinformował, że jeśli chodzi o kwestię 
radnego, mimo, że w grudniu 2020 roku został pomówiony, że nie powinien brać udziału, a do 
dzisiaj jest i jeszcze sprawa również się toczy. 
 
Radna J. Wasiak wskazała, że chyba termin sprawy radny już zna.  
 
Radny L. Poborczyk poinformował, że nie ma żadnego w tej chwili wezwania i nigdzie w sądzie 
nie musi się stawić.  



Protokół LV/2022 

 Strona|22 

 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska złożyła życzenia wszelkiej pomyślności  
i wielu sukcesów w życiu osobistym jak i zawodowym oraz cierpliwości i spokoju na Nowy 2023 
rok.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy E. Kawczyńska poinformowała, że, w związku  
z wyczerpaniem porządku obrad, zamyka LV  sesję Rady Gminy Stare Babice. 
 
 
 
Protokół sporządziła:  

A. Starnowska 
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